
TISKOVÁ ZPRÁVA
Město Harrachov

V Harrachově 11. června 2020

Harrachovští zastupitelé schválili účetní uzávěrku za rok 2019 s výhradami a přednesli soubor 
úsporných opatření za rok 2020. 

Téměř 4 mil Kč ročně ušetří Harrachov seškrtáním personálních nákladů a výdajů za energie a 
telekomunikaci a úsporným hospodařením. Největší úsporu představují personální náklady, a to 2 mil Kč.
Jde o platy zaměstnanců, kteří úřad opustili, jejich agendu převzali jejich kolegové, nebo se řeší externí 
spoluprací. Jenom výstřižková služba na jméno bývalé starostky přišla město na 40 tis Kč každý rok, úspora 
za vydávání Harrachovského zpravodaje činí 120 Kč, atd. 

Harrachov nově zřídil fond odměn, kam mohou přispívat příznivci města. Prostředky z tohoto účtu podpoří 
harrachovskou mládež, a to v oblasti kultury, umění i sportu. V současné době přispěli někteří 
harrachovští podnikatelé a developeři, kteří tu vlastní apartmánové domy. Cílem je tímto způsobem vybrat 
ročně 500 tis Kč. 

Dalším zdrojem příjmů do rozpočtu budou poplatky z odpadů, které se zvyšují na 900 Kč, s tím, že 
občané s trvalým pobytem v Harrachově budou mít 400 Kč slevu. Ani to ale městu výdaje na odpad 
nepokryje. Harrachov s necelými 2 tis obyvatel má objem odpadů jako desetkrát větší město, a to vlivem 
turistického ruchu a počtu apartmánových domů. Velkým problémem Harrachova je také netřídění odpadů, 
např na každého obyvatele včetně nemluvňat vychází na 67 Kg skla ročně. 

Na letošní zimní sezonu bude plně funkční a v provozu navigační systém parkování. Ten po dohodě se
zastupiteli zaplatí Sportovní areál Harrachov a provozovatel parkoviště. Město jim bude půjčku splácet          
z vybraného parkovného. To se v Harrachově zvýšilo o 100 %, zájem turistů zatím nepoklesl. 

Zastupitelé Harrachova schválili forenzní audit hospodaření za rok 2019. Audit libereckého kraje potvrdil, 
že město v roce 2019 hospodařilo řádně. Tento audit je však prováděn namátkou, tedy nejedná se o úplnou 
kontrolu všech smluv a dokumentů. Forenzní audit provedený externí firmou by měl projít všechny 
dokumenty řádně. 

Zprávu o hospodaření za rok 2019 tedy zastupitelé přijali s výhradami. Tyto se týkají způsobu přijímání 
dotací, způsobu přijímání a vypořádání smluv, nakládání s majetkem města, způsobu zadávání a řetězení 
veřejných zakázek a dalších. 

Harrachov chce podpořit zakotvení mladých rodin v Harrachově. Těmto by za specifických podmínek 
byly prodány některé městské pozemky pro výstavbu rodinných domků. Žádat mohou manželé trvale 
žijící v Harrachově, ve věku do 40 let, přednost budou mít rodiny, jejichž děti navštěvují harrachovskou školu 
či školku. Kupující se musí zavázat, že provede stavbu v souladu s územním plánem, stavbu provede pro 
vlastní potřebu, nebude možné pronajímat ani v něm provozovat služby. Další limity se týkají platby za 
pozemek a termínu výstavby nebo termín dokončení, nebo limitů na přepis nemovitosti na další osobu. 
Zastupitelé tyto podmínky schválili.  Projekt je momentálně ve fázi monitoringu zájmu harrachovských 
obyvatel. 
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